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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE FONT DE LA GUATLLA 

Data: 12 de juliol de 2017. 18.30h 

Lloc: C. Cívic Font de la Guatlla (C. Rabí Rubén, 22-26) 

 
Persones assistents:  
Laura Pérez Castaño, Regidora del Districte 

Francesc Jiménez, Gerent del Districte    

Lluís Maté, Vicepresident del Consell de Barri 

Albert Deusedes, Conseller del Barri de Font de la Guatlla 

Xavier Farré, Conseller Tècnic del Districte 

 

Consellers/es: 
Georgina Lázaro, Consellera grup municipal PDCAT 

David Labrador, Conseller grup municipal C's 

J.A. Calleja, Conseller grup municipal PPC 

 

Entitats i veïns: 
 

Oscar Julià        Salvem el Turó 

Julià Carrasco    Comissió seguiment CBFG 

Emiliano Duch   Comissió seguiment CBFG 

Rafael Serra       AA.VV Font de la Guatlla 

Diego Hernández   Comissió seguiment CBFG 

Leo Ferran   Comissió seguiment CBFG 

Ignacio Irazoqui    Marea Pensionista 

Alejandro Casero   Salvem el Turó 

Jesús García      Comissió seguiment CBFG   

Guàrdia Urbana,  Policia comunitària 

Josep Cuadras  Tècnic de barri 

 

Persones excusades:     Sr. Jordi Tarradell 

 

  

 

Total assistents: 47 persones 

 
Ordre del dia 

 Aprovació acta anterior 

 Informacions sobre el barri de la Font de la Guatlla 

 Informació sobre la Normativa de Participació 

 Informes de les comissions de treball 

 Torn obert de paraules 
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1. Aprovació de l'acta anterior 
 

Lluís Maté, Vicepresident del Consell de Barri, dóna la benvinguda a les persones assistents i 
pregunta si hi ha alguna esmena a l’acta de l’anterior Consell. 
 
La Sra. Josefa diu que va venir a l'últim Consell de barri i va fer 2 preguntes. Felicita al Gerent 
del Districte per la seva presència al Consell, ja que és positiu que sàpiga com funciona el barri. 
Comenta que s’assabenta dels Consells i les Audiències perquè li van ensenyar com ho havia 
de fer a través de la web, però es mostra sorpresa perquè el dia 27 va preguntar al conseller 
quan es faria el proper Consell i no se li va respondre, i el dia 28 ho van posar a la pàgina web. 
Pregunta qui posa els cartells al barri i es respon que l’AAVV de veïns no ho fa i la Sra. Josefa 
diu que portarà el tema a l’Audiència Pública, juntament amb el tema del bus 37, la ludoteca i 
les places d’aparcament. Afegeix que el Sr. Farré té una instància seva per trobar-se i aclarir 
els següents punts: el 37 es queda al barri fins a l’Hospital Clínic (a l’acta posava Manso) i del c. 
Indíbil a Sant Fruitós en fer la remodelació es perden 11 places de pàrquing. Sobre la ludoteca 
dona les gracies a l'equip de govern perquè al final potser es disposarà d'una ludoteca dels 
nens/es petits del barri. Sense més comentaris es dona per aprovada l’acta.  
 
2. Informacions sobre el barri de la Font de la Guatlla 
 
Laura Pérez, Regidora del Districte, dona la benvinguda i explica que farà un retorn de les 
propostes de millora de Font de la Guatlla, del Turó i temes sortits a l’anterior Consell de barri: 
 

 Col·lectiu romanès del Parc de Fontflorida: sobre els informes que els han arribat 
indicant que un dels assentaments ja no hi és, una veïna comenta que sí que hi ha una 
incidència i per tant l'informe de GUB potser no estava actualitzat. En tot cas s’ha estat 
actuant amb aquest col·lectiu. S’agafaran les dades per apropar-s’hi i fer una intervenció 
del Districte i la GUB.  
Aurora Martínez diu que alguna persona va fer una queixa de l’assentament. Ella viu a 
sobre d’una porxada de Gran Via 192, on fa més de 4 anys que hi són: dormen, cuinen, 
beuen, els matalassos es posen dins els contenidors, hi ha brutícia, etc. i per allà hi passa 
molta gent i treballadors/es. Demana que es prenguin mesures perquè creu que és 
vergonyós pel parc i el barri. Sap que Serveis Socials els ha ofert habitatge però no es 
volen integrar. A més se'ls porta menjar, que llencen al parc i s’omple de coloms.   
Raül, de la GUB, especifica que la ubicació de l’assentament és davant del Bon Preu, 
format per 5 persones romaneses que porten 5 anys vivint allà, i no es volen vincular. És un 
problema de ciutat, no només del barri, i cal buscar altres eines i treballar intensivament 
amb Serveis Socials o un servei a nivell de ciutat. La GUB hi pot anar a parlar amb ells 
perquè canviïn d’ubicació, però el problema és més general. S’entén que la queixa sobre el 
Parc de Fontflorida (el de l’informe) és un altre cas que ja estaria solventat i aquest es 
portarà a Serveis Socials de ciutat, que segur que ja han pres mesures. 

 Ludoteca: s’està buscant espai i es demana que si algú té en ment algun espai se’ls faci 
arribar, ja que al barri no n’hi ha gaires.  

 Pèrgola: estan pendents de Paisatge Urbà, ja que és un tema que no depèn del Districte. 
L'obra encara s'ha de licitar i es fa pressió perquè no es converteixi en un espai degradat.  

 Poble Espanyol: a la Comissió de Seguiment i altres espais han anat sortint les molèsties 
per soroll del Poble Espanyol i els actes a l'Av. Maria Cristina, que entenen perfectament. 
Explica que porten mesos fent un treball intern per recuperar la concessió del Poble 
Espanyol i consideren que les concessions a llarg termini són comprensibles per les 
elevades inversions econòmiques que suposen, però també tenen aspectes negatius. Així 
que fan una interpretació restrictiva de les llicències i s'han reunit amb el Poble Espanyol 
per dir-los que la deriva dels últims anys no respon al que ells entenen que ha de ser 
aquest espai (activitats culturals i alguna recreativa, no només festes de nit i soroll). 
Agafant aquest informe intern que ha costat mesos de treball, amb serveis tècnics i jurídics, 
se’ls ha comunicat que amb aquesta interpretació restrictiva no tenen llicència per fer 
determinats actes, sobretot els que tenen impacte al veïnat. Explica que les reunions són 
complicades però s’ha agafat un compromís molt ferm per aturar activitats, posant-se al 
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costat del veïnat. S’obre una oportunitat per intentar aturar les molèsties que està patint el 
barri i els seus veïns/es.  

 Semàfor: Abans del següent Consell de Barri es tindrà el semàfor del c. Ferrer i Guàrdia 
amb Moragos. Es va posar un radar pedagògic vist l’accés de velocitat i per donar així 
seguretat a l’última part del carrer. 

 Zona jocs infantils: es segueix treballant amb Parcs i Jardins per aquest espai, fet que no 
està sent fàcil perquè ja tenien tancat el pressupost, però s’espera una resolució positiva. 

 Muntanya de Montjuïc: es presenta a Xavier Martí, qui ha guanyat un concurs públic i 
transparent per dirigir el Pla Director de la muntanya de Montjuic i que està treballant 
actualment la metodologia per elaborar-lo. Molts grups municipals havien demanat 
convocar la Comissió sobre la governança de la muntanya i disposar d’aquest Pla director, 
per poder regular totes les activitats, recuperar-la pels veïns, etc. Se’ls han fet arribar 
crítiques cada vegada que han tret una activitat (cinema a la fresca, rallis) perquè hi ha 
molts actors amb interessos, així que el Pla pot oferir un marc consensuat on agafar-se, i 
on els veïns/es tinguin un paper important. Abans d'acabar l’any s’espera fer una 
convocatòria de la Comissió per explicar la proposta. 

 
Ignacio Irazoqui considera que hi ha 3 punts específics que es van proposar des de la Comissió 
de Seguiment dels quals se'ls va dir que s’informaria avui: sobre el bus de barri, sobre l’estat de 
l'espai per gent gran que va demanar la Marea de pensionistes i sobre l'estat de l'espai de 
Magòria, arrel de la remodelació i compra per part de l'Ajuntament de l'espai de Can Batlló. 
Entén que els acords a la Comissió de Seguiment s'han de complir, per això hi van i és la que 
determina l'ordre del dia, que tenia una proposta específica i que segons el conseller estava 
inclòs en l'informe de la Regidora. Albert Deusedes respon que encara no havia fet ús de la 
paraula i que aquest primer punt encara no s'havia acabat. 
 

 Sol·licitud de millores al Turó de la Font de la Guatlla: Albert Deusedes explica els 22 
nous punts que demana l’Associació “Salvem el Turó”, alguns dels quals ja venen dels 22 
anteriors. Informa que des del Districte molts dels punts es veuen amb bons ulls i alguns ja 
estan fets, mentre que els altres es faran en la seva majoria. Es detalla: 
o Col·locació de paviment de panot o altre material homologat que no sigui ciment o 

formigó als c. Gessamí, Pas de Valls, Begònia i Hortènsia: els accessos ja s’han 
pavimentat amb acabat de formigó.  

o Posar en marxa la font del c/ Dàlia 14.  
o Col·locació d’una nova paperera al lloc del parc infantil del Turó d’on es va moure 

durant les millores de l’any 2016: es van col·locar 3 noves papereres en ubicacions on 
no n’hi havia, i es va treure 1 en aquest espai. 

o Instal·lació de més gronxadors i tobogan al parc infantil del Turó: no és competència 
directa del districte però s’està treballant amb Parcs i Jardins, tot i que no és fàcil. 

o Ordenació del solar de c. Gessamí 13 que ara s'utilitza com a aparcament: es 
pavimentarà amb formigó el camí que comunica Begònia i Hortènsia, es substituirà els 
darrers quatre graons situats a l’arribada del c. Begònia amb Gessamí, i es substituiran 
per una rampa amb acabat formigó. S’ha desbrossat el talús.  

o Arranjament de la rampa del c. Hortènsia: es regularitzarà la superfície formalitzant una 
rampa amb formigó i es col·locaran uns topalls per impedir mals usos. 

o Col·locació de barana al c. Crisantem: es col·locarà una barana en el límit dret dels dos 
trams d’escala. 

o Poda i millora de la conservació de l’arbre del solar c. Gessamí: Parcs i Jardins 
millorarà la conservació d’aquest arbre realitzant la poda i regularment. 

o Arranjament del desconxat de la façana del c. Gessamí 8: no és competència de 
l’Ajuntament de Barcelona. 

o Ordenació i renovació del pals de fusta i pilars de formigó dels subministres al c. 
Crisantem: actuació complexa que depèn d’Endesa i d’altres companyies. No prevista. 

o Creació de rampa accessible per persones amb mobilitat reduïda des del Turó fins al 
Parc: inviable degut a la diferència de nivell i la longitud existent. 

o Col·locació de voreres al c. Guatlla: més endavant serà objecte d’un projecte de 
reurbanització complert del carrer.  
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o Adequació del sistema de rampes del c. Gessamí a la normativa vigent: es van 
executar seguint el consens arribat en l’anterior edició, per a ús de carrets o similar, no 
segons la normativa d’accessibilitat. No és una demanda prioritària. 

o Col·locació de barana al final del c. Pas de Valls per seguretat: es posarà una barana a 
mode de suplement.  

o Col·locació de barana al costat de la font del c. Dàlia en l’accés cap al Poble Espanyol: 
es col·locarà la barana. 

o Solucions definitiva del problema dels “botellons” als carrers del Turó i especialment, a 
la zona del parc infantil. 

o Col·locació senyals verticals de trànsit a les cantonades dels c. Lotus i Dàlia, i Gessamí 
i Dalia per aclarir la prioritat de pas i seguretat: actuació ja realitzada. 

o Construcció de solució definitiva per a que no continuï el despreniment de terra que 
deixa al descobert els fonaments de les cases collindants amb el Parc infantil del Turó, 
al c. Hortensia i Dalia: és un espai privat i el titular és responsable del seu manteniment. 

o Instal·lació de mesures de seguretat al pou del solar abandonat del c. Hortensia 8 per 
seguretat: es col·loca tanca per evitar el seu accés, donades les “servituds” 
d’instal·lacions de sanejament de l’edifici privat contigu. 

o Arranjament total del solar abandonat del c. Hortènsia: es realitzarà neteja i 
desbrossada del solar, i s’instal·larà una tanca amb porta d’accés amb clau. 

o Arranjament del mur de contenció a l'extrem del c. Gessamí que limita amb Guatlla: 
s’enderrocarà la barana d’obra actual i es substituirà per una barana metàl·lica. 

o Cessió d’un local habilitat per a les activitats de l’associació Salvem el Turó, 
preferentment compartint l’edifici del Carrer Dàlia 14 amb l’Esplai Turons.  

 
Finalment, es fa esment que totes aquestes actuacions que es fan al Turó sumen 35.000 euros.   
 

 Bus de barri: es recorda que s’està en plena transformació de la xarxa de busos de 
Barcelona. S'ha demanat, però un bus de barri per només Font de la Guatlla seria molt 
complicat, com a molt es podria mirar d’aconseguir un bus compartit amb altres barris. 

 Espai per gent gran: es fa molt bé de reclamar-lo, però igual que en el cas de la ludoteca 
hi ha problemes d’espai al districte i especialment a Font de la Guatlla. Ara mateix els 
enganyaria si digués que es disposarà d’un espai per la gent gran.  

 Magòria: ell també és conseller d'esports i els informa que no han de patir els usuaris del 
Centre Cívic (que és de la Generalitat) i independentment de les obres i equipaments 
esportius que es facin, el Centre Cívic i l’hort seguiran al seu lloc.   

 
3. Informació sobre la Normativa de Participació 
 
Xavier Farré informa sobre les noves normes reguladores de Participació Ciutadana, que es 
presenten a tots els consells de barri, que s'han vingut treballant amb diferents col·lectius i 
veïns/es implicats, i també a nivell de ciutat.  
  

 Antecedents: aquesta normativa no parteix de zero, sinó que ve de les normes de 
participació que han existit durant els diferents mandats, però si aporta 5 punts principals:  

o Impuls de la iniciativa ciutadana com a motor de la participació, punt més important 
perquè la iniciativa ciutadana guanya un pes molt específic. 

o Clarificació dels canals de participació: processos, òrgans, fòrums i consultes. 
o Reforç de la democràcia directa: impuls de les consultes ciutadanes. 
o Sistema de garanties i control (més fiabilitat i transparència). 
o Participació presencial / digital: plataforma de participació digital 

(decidim.barcelona) i a través de les xarxes. 

 Òrgans de participació: òrgans de ciutat (Consell de ciutat i consells sectorials), de 
Districte (Consells sectorials; Consell ciutadà; Audiència Pública, que es convoca cada 3 
mesos; o fòrum ciutadà)  i de barri (Consells de Barri).   

 Sistema de participació canals i actors: es defineix què són els processos participatius 
(per exemple el del Pla d'equipaments del Poble-Sec) els Òrgans de participació, els 
Canals puntuals i les Consultes ciutadanes, que serveixen entre altres per conèixer l’opinió 
dels ciutadans/es respecte una temàtica. Fins ara només podien ser impulsades per part 
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del govern i regidors/es i ara s’obre la porta a poder convocar consultes i processos per 
part dels ciutadans, amb l’objectiu d ‘empoderar-los per incidir en l’agenda política i incloure 
els temes que es vulguin debatre. Es preveu que amb 15.000 signatures es pugui iniciar 
una consulta ciutadana (5.400 al Districte), amb 10.000 un procés participatiu (3.600 al 
Districte) i amb 9.000 s’incorporin punts a l’ordre del dia en el Ple (1.800 al Districte). A 
Font de la Guatlla calen 155 signatures per la convocatòria d’un Consell de barri i 206 per 
un procés participatiu. 

 Elements destacats del nou Reglament: Pautes i garanties de rigurositat mínima 
(informació, debat i retorn), retorn obligat per part del govern municipal de comunicar la 
seva valoració en un termini màxim de 60 dies des de la seva finalització, es promou la 
pluralitat i la diversitat i la paritat de gènere en la composició dels òrgans, s’estableix el 
nombre de convocatòries dels Consells de Barri (entre 1 i 4 sessions anuals) i en les 
Consultes ciutadanes el vot directe al conjunt de la ciutat i, excepcionalment, a nivell de 
districte i no s’exigeix un mínim de participació. 

 Calendari: es va fer l’aprovació inicial el 19 d'Abril, ara està en exposició pública durant 3 
mesos perquè els ciutadans/es i entitats presentin al·legacions (fins al 25 de juliol) i es 
preveu que al plenari de setembre s'aprovi definitivament.  
 

4. Informes de les comissions de treball 
 
Taula de treball: Àlex de l’Associació “Salvem el Turó” explica que han engegat diferents 
iniciatives i conjuntament amb el Districte han creat una taula treball per explorar les possibles 
solucions. Es destaca: 

 S’han fet 3 edicions amb periodicitat trimestral. Les següents seran al setembre i desembre.  

 L’objectiu és trobar una solució el més consensuada possible al problema del Turó dins 
d'aquesta legislatura, amb la idea d’assolir-lo.  

 El districte treballa amb els serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament, i estan preparant 
una sèrie d’estudis sobre el barri per plantar les bases per trobar la solució final al 
problema: fa poc es va fer un estudi històric, al setembre es treballarà la visió morfològica i 
al desembre la visió d'usos i social.  

 Després i fins al final de la legislatura es treballarà per trobar la solució definitiva, que 
entenen és la millora integral del barri que inclogui la desafectació habitatges existents. 

 Com a veïns/es estan il·lusionats i valoren molt la feina dels serveis tècnics (el 1r informe 
va ser sorprenent en quant a la qualitat de la feina) i esperen que els següents també.  

 Com a veïns/es afectats des de fa molts anys també tenen reserves: entenen que tot va en 
bona línia però el temps se'ls tira a sobre. L'objectiu és consensuat però cal que com a 
districte i govern tinguin un compromís ferm en solucionar-ho en aquesta legislatura. Sinó 
seria un fracàs per la Taula.  

 Els convida a que vinguin a les reunions específiques i a la Comissió de Seguiment, on es 
tracta tot el que va passant. 

 
Grup treball: Josep Cuadras, tècnic de barri, explica que arrel de les activitat a la muntanya de 
Montjuic es va crear un grup de treball “Bons usos per la persona/entitat que vulgui organitzar 
un acte a la muntanya de Montjuïc”, creat amb els veïns/es de la Comissió de Seguiment. 
S’han fet 3 o 4 reunions i al setembre es seguirà amb els treballs. L’objectiu és crear un 
protocol (no obligat ja que no és normatiu) que es pugui tenir en compte a l'hora de donar 
qualsevol llicència d'activitats a la zona de la muntanya. A continuació es llegeix la declaració 
d’intencions, que es basa en temes de soroll, neteja, mobilitat, seguretat i altres peticions 
recollides per tenir-les presents a la Comissió de Seguiment (Annex). Es destaca que hi ha 
molta feina a fer i al setembre es continuarà treballant. 
 
Albert Deusedes afegeix que com a Conseller posa en valor la participació que hi ha darrere 
d’aquests grups de treball, hi ha molta feina i encara que la participació és millorable cal posar-
la en valor i agrair als veïns/es que dediquen part del seu temps a treballar per tots. A part de 
l’Associació “Salvem el Turó” també hi està representada la Comissió de Seguiment i el Consell 
de Barri i s'han fet varies reunions. Un cop feta la del desembre quedarà un any i mig, i la idea 
és disposar no només de les emocions sinó d’arguments tècnics per poder decidir tots junts, 
també amb els grups polítics i veïns/es. Pel que fa al 2n Grup de treball, destaca que hi ha 
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molta feina feta i a fer i és molt bona noticia l’arribada de Xavier Martín com a responsable del 
Parc de Montjuïc, figura clau en la inauguració i posterior aplicació d'aquest protocol. 
 
5. Torn obert de paraules 
 

Comentari / pregunta Resposta 

Paco Gómez llegeix un escrit aprovat en 
l’assemblea, amb entitats i usuaris, sobre l’espai 
a Magòria per a ús veïnal “el Jardín”, gestionat 
públicament pel casal (s’expliquen les seves 
accions, l’Hort, la colònia de gats, l’espai de 
petanques, etc.). Demana que la remodelació 
dels terrenys no representi una pèrdua del jardí 
pels veïns/es, sinó la  reconversió definitiva a un 
espai obert en tot el barri. Afegeix que el Jardí 
no és del Centre Cívic i si s'ha mantingut és 
perquè els propis usuaris l'han mantingut en 
condicions d’ús dins dels seus límits perquè no 
era seu, i s'ha anat guanyant pel barri. Els 
propis veïns/es que utilitzen el Centre Cívic 
tenen moltes propostes per fer d'aquest espai 
públic un espai obert a tot el barri, perquè ja s’hi 
fan activitats per tot tipus d'entitats, i reivindica 
que es consolidi.  

El tema de Magòria es tracta més, i específicament la 
modificació del PGM i del PEMU, des de l’adquisició 
per part de l'Ajuntament de la peça de l'estació i els 2 
blocs restants de Can Batlló. Gràcies a l'acord per 
desencallar el metro a la Marina i la compra a la 
Generalitat, va passar a ser propietat de 
l’Ajuntament. És una bona noticia perquè donava 
l'oportunitat de reprendre els compromisos previs que 
hi havia a la zona: 11.000m2 esportius, equipaments 
sanitaris, zona urbanitzable i zona verda. A partir de 
setembre es farà una taula de treball, on es convida a 
les persones usuàries del Centre Cívic, per expressar 
els seus interessos, segons la qualificació prèvia. El 
dibuix es farà conjuntament i s'acabarà de definir. Per 
exemple hi ha una reivindicació molt forta del camp 
de futbol de la Magòria que s'haurà de dibuixar. Per 
tant s’han adquirit els terrenys, s'ha fet un treball 
conjunt amb el veïnat pel MGP i ara especialment a 
Magòria s'han de dibuixar els terrenys amb tothom. 
Les entitats esportives estan treballant i fent molta 
pressió i hi ha moltes altres reivindicacions, i allà 
s’haurà de decidir el que beneficiï al màxim numero 
de persones.  És un tema que de manera recurrent 
surt al Consell de barri de la Bordeta però hi haurà 
espais per treballar específicament on poden sumar-
s'hi com a usuaris del jardí. Al setembre es comença. 
A finals d’aquest quest any es tindrà l'aprovació 
definitiva, després d’un procés provinent de l’anterior 
mandat i on moltes entitats han lluitat des de fa molt 
temps. 

Sr. Caballero, usuari de l’espai Magòria, 
pregunta exactament què passarà a Magòria.  

Ignacio Irazoqui, de la Marea de Pensionistes i 
l’AAVV, diu que respecte el bus del barri 
esperaven que s’informés si la Comissió de 
mobilitat de la Comissió de Seguiment ja havia 
treballat sobre la idea de la prolongació del 115 i 
l'estat d'aquest procés. Diu que la resposta el 
preocupa perquè ja tenen experiència en topar 
amb TMB, i que no és cert que es demani el bus 
només pel barri. I creu que no hi ha d’haver 
imposicions, perquè si la gent el vol el tindran i 
si aquest bus també s’ha de pactar amb TMB li 
sembla que es tornaran a veure al carrer. 
Avança que la Marea proposarà la creació d’un 
grup específic a la Comissió de Seguiment per 
veure el seguiment del bus de barri. 

Afegeix que no reivindiquen un espai exclusiu 
per la gent gran, creuen que per la manca 
d’espais és més racional tenir un espai 
polivalent. Preguntava per l'estat d'un espai que 
ja estava plantejat en les demandes del Pla i no 

Es respon que pel Districte el 115 no és el bus de 
barri de Font de la Guatlla i potser no havia quedat 
clar en la primera intervenció. Es comenta que s'està 
treballant el nou disseny del 91 i es destaca que el 
115 té un paper molt important per no tenir 
recorreguts sobreposats. Per donar un millor servei 
s'estan fent vàries propostes per arribar a altres 
espais i a l'Hospitalet. TMB els va dir que primer es 
treballarà la nova xarxa de bus i després el bus de 
barri, tot i que s’ha reivindicat la importància del 115 
en la nova xarxa de bus. En tot cas TMB opera i 
gestiona, i els tècnics que dissenyen els serveis són 
els de TMB. És cert que costa però s'acaben 
entenent, és un equip tècnic especialitzat. 

Sobre l’espai per la gent gran es respon que no està 
aprovat al pressupost, però es pot estudiar la 
proposta. Tampoc el Palau de la Premsa estava 
previst al mandat i ja s'estan aconseguint recursos. 
Són idees que s’agafen i es poden estudiar. 
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saben si el districte hi ha destinat una partida de 
pressupost, però reben la resposta que no hi ha 
lloc al barri. Proposa també crear un grup 
específic a la Comissió de Seguiment per seguir 
aquest tema. Per exemple hi ha el local de la 
Seguretat Social que fa 5 anys que està lliure 
sense ús i creuen que l'Ajuntament podria 
començar negociacions.   

Pere Ramon pregunta sobre: 

 On s’ubica el semàfor del c. Morabos.  

 Qui posa els cartells informatius del Consell 
de Barri.  

 S'havia parlat d’un panell informatiu que s'ha 
demanat bastantes vegades i està pendent de 
l’auditoria de Paisatge Urbà, mentre que cada 
vegada que hi ha Consell de Barri s’inunda 
amb cartells. Amb papers penjats ho tindrien 
solucionat, i no en faria falta tants i amb un 
pressupost semblant. Per exemple el 
diumenge anterior es va tallar l’Av. Maria 
Cristina i ho va saber per casualitat.  

 Es va parlar sobre la sala d'estudis i 
biblioteca. Tot i conèixer la manca d'espais al 
barri i la ciutat, excepte per construir pisos a 
l’espai de Magòria, torna a proposar una 
possible solució: el Caixa Fòrum té uns espais 
tancats. Ja sap que és una entitat privada 
però es podrien fer gestions. 

 Pregunta qui fixa la duració dels Consell de 
Barri, perquè pensava que la fixaven els 
veïns/es marxant o no fent més preguntes. Fa 
2 consells de barri la Regidora va dir que si 
tothom s'allarga en les seves intervencions al 
final es quedarien sols i tenen pressa, i 
considera que ells estan per servir als 
veïns/es. Avui el Vicepresident ha dit alguna 
cosa semblant.  

 

Es respon que: 

 El semàfor s’ubica amb Ferrer i Guardia, al mig.  

 Paisatge Urbà, que ordena tota la ciutat, no permet 
posar el plafó informatiu, no és una política que es 
faci a la ciutat. Es seguirà insistint amb aquesta 
inquietud que és només de Font de la Guatlla. 
Degut a les seves particularitats potser sí tindria 
sentit al barri, però cal convèncer a Paisatge Urbà. 
Mentrestant sí que els cartells amb l’ordre del dia 
del Consell de barri funcionen molt bé i seria 
compatible fer-ho així.  

 Els cartells els posa el Districte, contractant a una 
entitat del Tercer Sector que fa l’encartellada. 

 Sobre la Sala d’estudis i biblioteca, igual que 
d’altres espais, es pot provar de preguntar però en 
tot cas és un repte trobar espais al barri a adquirir, 
sobretot baixos, suficientment grans i que reuneixin 
determinades característiques, fet que no és 
senzill. S'està treballant en trobar-ho, més enllà del 
Caixa Fòrum. 

 La Regidora defensa que els espais de participació 
han de tenir un reglament de bones pràctiques per: 
evitar parlar i repetir-se sobre la mateixa idea, 
monopolitzar la paraula, etc. És un espai de 
participació conjunt, de qualitat, de cura per l'altre i 
de respecte. Entén que la gent té responsabilitats i 
ha de fer compatible els espais de participació amb 
la vida, així que no és pressa sinó convicció 
personal. Creu que tothom s'ha de poder quedar 
fins al final, no només els qui no tenen 
responsabilitats de cura, perquè sinó s'acaba 
quedant sempre el mateix perfil. Per això creu que 
haurien de durar 2 hores o 2 hores i mitja en casos 
excepcionals, sense deixar ningú sense intervenir, 
sent espais equitatius i amb normes pràctiques. Per 
això hi ha altres reunions de treball. Creu que servir 
no significa quedar-se fins tard.  

Paco considera que la normativa de participació 
està molt bé però no s'ha dit si el que surti de 
les consultes ciutadanes serà o no serà 
vinculant. 

 

Es respon que els agradaria que determinats espais 
de participació poguessin ser vinculants, però la 
normativa que anirà a aprovació no pot fer-ho degut 
al que estableix la Carta municipal de Barcelona i la 
normativa d'àmbit autonòmic i estatal. Entenen que si 
la participació està ben feta i hi ha suficient massa 
critica no s’hauria de tirar enrere decisions que s'han 
pres de forma majoritària per part de la ciutadania. 

Joaquima Cabré en l'últim Consell va comentar 
el tema de les bicis de la Gran Via a Plaça 
Espanya fins al c. Moianès, ja que van a molta 

Es pren nota de les demandes respecte les 
bicicletes. 

La neteja es reforça sobretot en horari d’estiu, però 
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velocitat i no en una fila sinó en 2 o 3.  

Afegeix que darrerament està molt brut el barri, 
no perquè no netegin sinó perquè la gent és 
més incívica. La recollida de mobles es fa els 
divendres i precisament avui als contenidors del 
c. Sant Fructuós n’han deixat molts. També s'ha 
trobat veïns que orinen al c. Sant Fructuós, i 
pregunta què es pot fer amb la gent incívica. 

també es fan campanyes especialment pel tema de 
sensibilització. És un gran problema de ciutat però es 
fan més esforços en intentar conscienciar a les 
empreses, comerços  i ciutadans, amb agents cívics i 
augmentant les hores de neteja. Es fa una inversió 
prèvia a l'estiu, per exemple pel tema de les plagues. 
Són temes de salut necessaris i es destinen molts 
diners en barris com Font de la Guatlla. 

Jordi Ametller comenta que el dia 6 va estar en 
una reunió organitzada per la gent de l'estació 
de Magòria. Ell viu davant estació i durant molts 
anys ha viscut les diverses incidències i 
pensava que s’havia deixat de banda la 
inquietud sobre que l’urbanisme de la zona es 
pogués menjar part del jardí, ja que l'espai és 
necessari, però sembla que ara hi ha dubtes. 

Els demana organitzar una reunió informativa a 
la Torreta perquè tota la gent de l'entorn pugui 
conèixer la situació, perquè hi ha molta 
confusió. A l'Ajuntament i Districte informen però 
aquí es necessita una reunió d’informació 
general, en la que es portin les coses clares 
perquè la gent ho pugui entendre, a l'abast de 
tothom on es vegi la urbanització de la zona. Si 
aleshores veuen que es fereixen els interessos 
es podrien organitzar. 

Es respon que al mateix espai es pot intentar fer 
coses més visuals, agafen la idea, es pensaran 
maneres més gràfiques d'anar comunicant el que es 
fa en aquest espai.  

 

Àlex demana una mica de flexibilitat en les 
paraules per lligar les intervencions. Respecte 
les mesures del Turó, comenta:  

 es van demanar al gener, estan al juliol, i de 
les 22 se n'ha fet una. Sí que hi ha molt bona 
voluntat i es valora positivament però de 
moment van lents.  

 Respecte com s'ha rebut la seva petició es fa 
una valoració positiva, ja que més de la meitat 
dels punts es fan i estan satisfets amb la feina 
feta.  

 El punt 11 (rampa per fer accessible el Parc 
amb massa pendent): el caminet de darrere i 
la rampa, mesures 3 i 4, fan que es pugui 
arribar en cadira de rodes. Per tant el punt 11 
sí que es farà.   

 Sobre la crítica de tornar a demanar coses 
que havien pactat l'any passat, matisa que 
se'ls va dir que si no es feia es perdien els 
diners d'un any a l'altre. Tot i que van 
acceptar-ho, en la reunió es va dir que 
seguirien lluitant per un paviment estàndard a 
la ciutat.  

 2 de les mesures que són problemes de 
privats, diu que és cert però puntualitza que 
entenen que han estat causats per acció de 
l'Ajuntament (façana, talús del parc). Creuen 
que són conseqüències de males praxis de 
l'Ajuntament, i per aquesta raó les demanen.  

 Sobre el solar on es posa la tanca pel pou, 

Es respon que certament són lents però no s'ha fet 
abans perquè no es disposava del pressupost, que 
s'ha hagut de buscar. Sobre altres punts és una 
qüestió de prioritzar, ja que si hi ha algun punt que 
s'ha fet alguna cosa i en altres no s'ha fet res, en 
aquests es treballarà més que en els que no són 
prioritaris. 

Sobre les actuacions sobre privats es respon que és 
cert, però és molt difícil. Se’ls pot instar o ajudar però 
l’Ajuntament no n’és responsable.  

Sobre l’espai el solar on es posa la barana, es 
netejarà i s’adequarà. Sobre l’àrea verda s'està 
d'acord, i així s'ha traslladat a BSM i s'està esperant 
la seva resposta.  
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aplaudeix la tanca però demana que es netegi 
el solar, no només momentàniament sinó 
cobrir-lo amb ciment per evitar l’herba i 
brutícia.  

 Una de les mesures pendents del 2016 és 
l’estacionament de la zona verda del C. Dàlia. 
El Districte també ho considerava adient i es 
va demanar un informe a BSM que ho va 
denegar. Demana la re avaluació de l’informe. 

Aurora Martínez comenta que al carril bici de 
Gran Via, de Plaça Espanya fins a Plaça Cerdà, 
passen a gran velocitat 2 o 3 bicis juntes 
sobretot a primera hora i sense respectar el 
semàfor. A més, a l'altre costat que no hi ha 
carril bici passen també moltes bicis a molta 
velocitat, i fent coses incíviques. A part l'espai 
és petit perquè les terrasses dels bars estan mal 
col·locades i moltes ocupen més lloc del que els 
hi correspon. És un perill per la gent que va 
caminant, a un costat i l'altre.  

Al costat de Parc de Fontflorida hi ha una Plaça 
de la qual normalment s’ocupa Parcs i Jardins 
però a partir del mes de juny queda molt 
abandonat: deixen la gespa, no reguen, etc. 
També al parc de Fontflorida últimament no es 
poden els arbres i està tot bastant deixat. 

Es respon que si es fan propostes concretes sobre 
les bicis és més fàcil tractar-ho i es pren nota de la 
demanda. Si el problema de Gran Via és en un 
moment determinat degut a l’horari laboral, això 
ajuda a fer actuacions més concretes. 

Es respon que es mirarà el tema de les terrasses i 
passen nota sobre les demandes de neteja. 

 

 

 

Àngels Tejedor els agraeix perquè és la 1a 
vegada que un Consell de barri s'ha preocupat 
pel c. Mèxic i fa gestions all respecte. El 
problema continua existint i és greu. Aquesta 
mateixa setmana comencen les discoteques, de 
dijous a diumenge, i des de Gran Via al c. Sant 
Fructuós tots els portals estan plens de 
porqueria, de botellon i les discoteques no fan 
cas.  

Sobre les bicicletes comenta que ja ha tingut 2 
accidents de bici en aquests punts. 

Es respon que s'està treballant en el c. Mèxic. En 
altres espais de la ciutat es treballa per fer aliances 
amb espais d’oci nocturn privat. La idea que ells 
tenen del c. Mèxic és diferent i s’intentarà treballar 
amb les entitats que fan coses positives, i les 
negatives anar-les reduint progressivament. 

 

 
El Gerent del Districte diu que al mes de setembre es disposarà de l’arquitecte que ajudarà a 
dibuixar l’espai i es farà el procés participatiu per definir la volumetria d’allò aprovat per la MPG: 
equipaments dotacionals, assistencials i esportius. Tota la peça es compartirà.  
 
Finalment, s’agraeixen totes les aportacions i l’assistència i sense més comentaris es dóna per 
finalitzada la sessió.  


